
 

PROTOKÓŁ NR 10/2019

z dziesiątego posiedzenia Cieszyńskiej Rady Seniorów II kadencji, które odbyło się 5 sierpnia 
2019roku w sali nr 205 Ratusza Miejskiego w Cieszynie. Posiedzenie otworzył i prowadził 
Przewodniczący Cieszyńskiej Rady Seniorów Andrzej Mleczko. Posiedzenie rozpoczęto o godz.
10.00 a zakończyło się o godz.12.00

Obecni:   wg załączonej listy.

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia.
4. Dyskusja z przedstawicielami Urzędu Miejskiego na temat gospodarki odpadami 
komunalnymi w Cieszynie.
5. "Dobre Praktyki"- rekomendacje do planu działania Burmistrza Miasta Cieszyna na 2020rok
, w ramach Polityki Senioralnej Gminy.
6. Przyjęcie planu pracy Cieszyńskiej Rady Seniorów na II półrocze 2019 roku.
7. Korespondencja, sprawy różne wniesione.
8. Zakończenie posiedzenia.

Przebieg posiedzenia:

Ad.1.

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Andrzej Mleczko, stwierdzając, iż w posiedzeniu uczestniczy 
sześciu członków Rady, tym samym posiedzenie jest prawomocne. Przewodniczący powitał gości 
wśród których znaleźli się :

Krzysztof Kasztura - I Zastępca Burmistrza Miasta Cieszyna
Aleksander Dorda - Naczelnik Ochrony Środowiska i Rolnictwa
Maria Sobiecka – pełnomocnik  Burmistrza  d/s organizacji pozarządowych osób

                                             starszych i niepełnosprawnych.

Ad.2. Przyjęto wniosek o przesunięcie pkt.3 porządku obrad na zakończenie posiedzenia dot. 
przyjęcia protokołu z ostatniego posiedzenia.

Ad.3. Jednogłośnie przeniesiono na zakończenie posiedzenia.

Ad.4. Naczelnik  Ochrony Środowiska A. Dorda omówił  temat  gospodarki odpadami komunalnymi. 
Poinformował, że podwyżka  za gospodarowanie odpadami komunalnymi  wynika z cen ,które gmina 
uzyskała z przetargu i są to rzeczywiste koszty za oddanie wszystkich odpadów, w których jest opłata 
za odbiór, dosegregowanie, transport, utylizację. Naczelnik wyjaśnił , że stawka opłaty  nie ma związku
z ilością opróżnień kubłów i ograniczenie częstotliwości  odbioru odpadów nie wpłynie na jej 
wysokość , a jedynie może pogorszyć stan sanitarno- higieniczny. 



Ad.5. Przewodniczący wyjaśnił,   zaproszenie  na posiedzenie Naczelnika Ochrony Środowiska A. 
Dordy oraz   wprowadzenie  do porządku obrad  punktu dot. gospodarowania odpadami  , który nie 
był ujęty w planie pracy CRS na I półrocze, powołując się na par.5 ust.3 pkt.2 oraz par.8 regulaminu 
pracy Rady Seniorów .

Następnie przystąpiono do dyskusji nad działaniami, które Rada chciałaby rekomendować 
Burmistrzowi do planu działania na rok 2020  w ramach realizacji programu  Polityka Senioralna 
Gminy  Cieszyn na lata 2018-2022.

Postanowiono rekomendować   utworzenie  ,dyskutowanego  od początku kadencji, Centrum 
Inicjatyw Senioralnych  oraz   propozycji wypracowanych     w przerwie wakacyjnej  przez Zespoły 
robocze Rady .  

Rekomendacje Rady  do Planu działania  na rok 2020 (przyjęte jednogłośnie):
- organizacja  Centrum Inicjatyw Senioralnych jako miejsca koordynowania nowych form 
pomocy dedykowanych osobom starszym( bank czasu, wolontariat  senioralny, telefon 
życzliwości ), miejsca kontaktowego CRS z osobami starszymi ,  ewentualnie klubu seniora dla
centrum, jeżeli będzie zainteresowanie  
-opracowanie programu zdrowotnego adresowanego do  osób starszych ,ukierunkowanego 
na rehabilitację medyczną i poprawę sprawności ruchowej.
- zwiększenie  w budżecie miasta środków  finansowych na programy zdrowotne  dla osób  
starszych,
- organizacja wolontariatu osób starszych (działanie stanowiące przedmiot pracy wakacyjnej 
Zespołu 
- budowanie oparcia środowiskowego w tym  wdrożenie , wzorem innych miast  Programu 
pomocy sąsiedzkiej, praktykowanie  „opieki wytchnieniowej”, jako działania wspierającego 
rodziny sprawujące opiekę nad osobami w wieku senioralnym 
- poszerzenie oferty usług społecznych  dostosowanych do potrzeb  osób w wieku 
senioralnym  m.in. opiekuńczych, pielęgniarskich  pomocy domowej, cateringu, pralni , 
teleopieki
- poprawa dostępności przestrzeni publicznej dla osób starszych   poprzez sukcesywną 
likwidację barier architektonicznych ,  budowę  systemu  ławek  
- zaplanowanie  organizacji  dziennego domu seniora 

W kwestii programu pomocy sąsiedzkiej J. Cichomska wskazała  program Lokalny Program 
osłonowy Pomocy Osobom Starszym  i Niepełnosprawnym  „Pomoc sąsiedzka w gminie 
Przemyśl”  i wypracowany w Sopocie „Sopocki model wolontariatu sąsiedzkiego” jako 
sprawdzone już programy, którymi można się posiłkować w pracach nad programem pomocy 
sąsiedzkiej w Cieszynie . Temat będzie kontynuowany we współpracy z panią pełnomocnik ds.
osób starszych. 

Ad.6. Po dyskusji,  Uchwałą Nr 10 , postanowiono przyjąć Plan Pracy Rady na II półroczne  w 
brzmieniu zgodnym z Załącznikiem do Uchwały .

Ad.7. Przybyły na posiedzenie CRS Burmistrz : 
- przedstawił propozycję  organizacji  Senioraliów w  2020roku 
- omówił  zmiany dot. eletronicznego biletu 



- zapewnił, iż nadal  aktualne jest przeznaczenie   pomieszczenia  w Domu Narodowym od 
strony ul. Matejki   na potrzeby seniorów i realizowanie polityki senioralnej .

W okresie między posiedzeniami  do Rady wpłynęły    pisma :
- pana Andrzeja Tyrny , które Rada wraz z pismem przewodnim zdecydowała  przesłać do 
Burmistrza, jednocześnie postanawiając  wnioskować o montaż kilku  ławek nad Olzą w 
strefie realizacji projektu „Open Air Museum”. W opinii osób starszych innowacyjne siedziska,
które pojawiły się nad rzeką nie nadają się do siedzenia dla seniorów , ponadto są oblegane 
przez młodzież.

-  pismo dot. ogólnopolskiej akcji pt. "Senior na drodze pamiętaj o bezpieczeństwie”
  organizowanej w dniu 23.08.2019r w Domu Narodowym .Członkowie Rady postanowili 
wesprzeć akcję informacyjną  rozwieszając  plakaty informacyjne o wydarzeniu. 

- zaproszenie na  VI Międzynarodowe  Senioralia w Krakowie organizowane  w dniach 
  od 19.09 -  21.09.2019r zgłoszenia do dnia 15.08.2019r

W ostatniej kwestii Rada( jednogłośnie) wspierając propozycję  J. Cichomskiej ,postanowiła 
zrezygnować z wyjazdu do Krakowa na Międzynarodowe  Senioralia  i  wnioskować,  aby    
niewydane na wyjazd  środki  miasto przeznaczyło przynajmniej   na  jedną ławkę  miejską .

W ramach omawiania spraw różnych Rada postanowiła :
- złożyć wniosek do budżetu miasta na rok 2020 w sprawie budowania przestrzeni przyjaznej 
osobom starszym poprzez montaż kilkudziesięciu ławek .Rada wskaże miejsca montażu ławek
posiłkując się wypracowanym w tej kwestii  materiałem z poprzedniej kadencji Rady.,
- poprzeć wniosek do budżetu   grupy seniorów w sprawie oświetlenia  

Ad.3.

Protokół z poprzedniego posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.8.

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia i nie wnoszenia dalszych spraw Przewodniczący 
Rady zakończył posiedzenie wyznaczając następne posiedzenie na dzień 2 września  
2019roku.

Przewodniczący Cieszyńskiej Rady Seniorów

Andrzej Mleczko 


